

图们江论坛简介

“图们江论坛”发起于 2008 年，是由中国延边大学和韩国高等教育财团联合主办的国际性论坛。

“图们江论坛 2015”将于 2015 年 9 月 18-20 日在延吉举行，本届论坛的主题是“机遇与挑战：‘一带一路’战略与图们江区域国际合作”。

“图们江论坛”以“依托多元文化、关注东亚区域、聚焦现实问题、促进精英互动、凝聚发展共识，谋求合作共赢”为宗旨，试图搭建学界、政界和商界精英围绕图们江区域国际合作事务进行对话的协同创新平台。“图们江论坛”自开办以来为推动图们江区域文化交流，促进打造和平的合作环境，深化区域和谐发展共同繁荣做出了积极的贡献。

“图们江论坛”在探索与发展中已成功举办了七届。其间有多位中国、朝鲜、韩国、日本、美国、俄罗斯以及蒙古等国家的著名学者出席论坛，围绕东北亚各国间的交流和图们江区域合作开发面临的重大问题等议题进行广泛、多维与深入的研讨，探求共识。为图们江区域经济、政治、法律、社会、历史和文化的全面进步提供建言献策。目前，论坛已经与韩国、朝鲜、美国、日本、俄罗斯和蒙古等国家的知名高校以及研究机构建立起密切的战略合作关系。

经过多年的努力，“图们江论坛”的学术与社会影响力正逐年提升，已成为推动图们江区域国际合作的重要交流平台。我们将在继续加强国际合作的基础上，通过“双边战略对话”，“中朝专家对话”等多种对话机制，不断充实和拓展图们江区域国际合作内涵，凝聚思想精髓，努力将“图们江论坛”打造成图们江区域最具影响力的高层次对话平台。

About Tumen River Forum

Tumen River Forum, launched in 2008, is an international forum co-hosted by Yanbian University (YBU) and Korea Foundation for Advanced Studies (KFAS).

Tumen River Forum 2015 will be staged from Sep. 18-20 at Yanbian University under the theme of “Opportunities and Challenges: ‘One Belt, One Road’ Initiatives and International Cooperation in Tumen River Area”.

The Forum takes its mission as “Upholding multiculturalism, Concentrating on East Asia, Focusing on Practical Issues, Congregating Elites, Seeking Consensus and Striving for Win-win Cooperation”. The forum endeavors to build up a collaborative innovation platform for intelligentsia, political leaders, and business elites to exchange ideas and discuss over the international cooperation in Tumen River Area. The forum has been contributing to boost cultural exchanges, create a peaceful and collaborative environment, and promote regional harmony and common prosperity in the area.

The forum has been operated successfully for seven years. Many distinguished scholars from China, DPRK, ROK, Japan, America, Russia and Mongolia have attended the forum, exchanged their research results and engaged in extensive, in-depth discussions over the pressing problems in regional cooperation and development of Tumen River Area, as well as provided perspectives and advices for the overall development of the area. The forum has already set up close strategic relationship with participating universities and research institutions from these countries.

Tumen River Forum has exerted an increasing academic and social impact. It is now an important platform to boost regional collaboration and exchange. “Tumen River Forum” will continue to enrich the scale and scope of international cooperation in Tumen River Area by enhancing regional collaboration and setting up a variety of dialogue mechanisms, and will endeavor to become the most influential forum in the region.